
PROTOKÓ Ł  nrXXXIX/2017 
z posiedzenia Komisji Rady Gminy Świdwin 

z dnia 20 grudnia 2017 r. 

Stan radnych....................................................15 
Obecnych na posiedzeniu 	 13 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 
Posiedzenie Komisji rozpocz ęło się  o godz. 10.00. Otworzy ła je Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak, która powita ła członków Komisji oraz zaproszonych go ści. 

W posiedzeniu komisji udzia ł  wzię li: 
- Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Swidwin 
- Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pani Renata Kami ńska - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pani Dorota Adamiak - Kierownik Ref. O światy, Promocji i Pozyskiwania Srod. Fin. UG Swidwin 
- Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pan Jarosław Sawicki - Inspektor ds. budownictwa i zamówie ń  publicznych UG Swidwin 

Porządek posiedzenia: 
1. Ocena prac inwestycyjnych i drogowych za 2017 r. 
2. Analiza projektu budżetu na 2018 r. 
3. Plan pracy Rady Gminy Swidwin na 2018 r. 
4. Omówienie projektów uchwa ł  na XL/2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
5. Sprawy bieżące. 
6. Wolne wnioski. 

Ad 1. Ocena prac inwestycyjnych i drogowych za 2017 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Jaros ława 
Sawickiego Inspektora ds. budownictwa i zamówień  publicznych UG Swidwin. 

Pan Jaros ław Sawicki na wstępie wyjaśnił, dlaczego rozda ł  radnym mapki Be łtna. Poinformowa ł , 
że w związku z możliwością  pozyskania środków na rewitalizacj ę  miejscowości planowana jest 
rozbudowa świetlicy w Be łtnie. Na mapce widać  koncepcj ę  rozbudowy, która wchodzi naro żnikiem 
w pas drogi gminnej. Gmina chcia łaby tę  drogę  podzielić , czyli trochę  zmniejszyć  ten wjazd, żeby 
była możliwość  postawienia świetlicy. Dlatego b ędzie musiała być  przygotowana uchwała na 
podstawie której Rada Gminy Swidwin zmieni przebieg drogi gruntowej w Be łtnie. Inspektor 
zapytał , czy temat ten uzyska aprobat ę  radnych, bo wtedy wróci na styczniową  sesj ę , jednak chciałby 
wstępnie temat zasygnalizować  i poprosić  o opinię  radnych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełnił , że nie ma innej możliwości, żeby budynek świetlicy 
rozbudować , ponieważ  z jednej strony ograniczony jest stawem, a z drugiej dzia łkami prywatnymi. 
Jedynym miejscem, gdzie mo żna się  przesunąć  to jest droga gminna. Tam jest bardzo szeroki wjazd i 
zmiana nie utrudni wjazdu na drog ę . Ta możliwość  pozwoli zwiększyć  powierzchnię  świetlicy o 21 
m2  w środku. 



Radni nie mieli uwag do przedstawionej koncepcji. 

Następnie Pan Jarosiaw Sawicki przedstawi ł  inwestycje zrealizowane w 2017 r. 
W dniu 12.06.2017 roku odebrany zosta ł  I etap prac budowy drogi z polbruku w miejscowo ści 
Swidwinek. 
W ramach I etapu prac wykonano zbiornik odparowuj ący na wody deszczowe wraz z ogrodzeniem i 
bramą  wjazdową, wykonano sie ć  kanalizacji deszczowej odprowadzaj ącej wody deszczowe z drogi 
do wykonanego zbiornika, wykonano odcinek drogi o łącznej długo ści 250 mb wraz z chodnikami z 
kostki brukowej. 
Termin zakończenia II etapu prac do 30 maja 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy I etap jest już  rozliczony? 

Pan Jaros ław Sawicki odpowiedział , że został  złożony wniosek o p łatność  o refundacj ę  kosztów na 
Gminę  Swidwin. 

Poinformował , że zakupiony i dostarczony zosta ł  w dniu 06.12.201 7r. nowy ci ągnik rolniczy marki 
FARMTRAC TRACTORS EUROPE Sp. z o.o. model FARMTRAC 675 typ DT, o mocy 75 KM, 
oraz wóz asenizacyjny (beczka) marki POMOT typ T544/1 o pojemności 6700L. Warto ść  
zamówienia wynosi 243.540,00 z ł . Dostawę  zapewni ła firma Przedsi ębiorstwo Handlowo Usługowe 
AGROMAGDA Wojciech Magda z Wałcza. 
Zakupiony i dostarczony zosta ł  w dniu 15. 12.2017r. nowy samochód do przewozu osób 
niepełnosprawnych marki Opel model Viyaro B Typ X83 za cen ę  143.900 z ł  brutto. Dostawę  
zapewniła firma Zamojskie Przedsi ębiorstwo Usługowo Produkcyjne ENERGOZAM Sp. z o.o. z 
Zamościa. 
W dniu 30.10.2017 złożony został  wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w 
Bystrznie i Dobrowoli w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego w ramach Dzia łania 3.6 Wsparcie rozwoju systemów oczyszczania ścieków. 
GZGK z łożył  wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w Niemierzynie. 

Chodniki 
Wykonano remont chodnika w Cieszeniewie od świetlicy wiejskiej w stronę  cmentarza o d ługości 
120 m wraz z wjazdem na cmentarz. 
Wykonano budowę  utwardzonego pobocza przy drodze powiatowej z Cieszeniewa w stron ę  
Borkowa po lewej stronie. Wykonano odcinek chodnika o d ługości 140 mb. 
Wykonano remont drogi do ko ścioła parafialnego w Rusinowie z poibruku. 
Wykonano remont chodników na terenie osiedla w Smardzku o d ługości 100 mb. 
Wykonano remont chodnika w Niemierzynie (naprzeciwko przystanku autobusowego). Wykonano 
remont chodnika o d ługości 215 mb. 
Wykonane zostało utwardzenie terenu na boisku sportowym w Krosinie pod monta ż  trybuny oraz 
zamontowana zosta ła trybuna. 
Wykonano nowy chodnik przy drodze powiatowej w Starym Przybys ławiu (od krzyża w stronę  
Swidwina). Wykonano chodnik o długości 175 mb łącznie z 4 wjazdami na posesj ę  i zjazd na drog ę  
gminną . 
Wykonano nowy chodnik o d ługości około 100 mb w miejscowo ści Łąkowo z materiałów 
dostarczonych przez Powiatowy Zarz ąd Dróg w Swidwinie, oraz u łożony został  również  poibruk 
przy przystanku autobusowym i krzy żu. 
Wykonano nowy chodnik o długości 120 mb w miejscowo ści Osowo z materia łów dostarczonych 
przez Powiatowy Zarząd Dróg w Swidwinie. 



Zakończono prace przy budowie odcinka chodnika o d ługości 95 mb w miejscowości Lekowo z 
materiałów zakupionych z funduszu so łeckiego. 
Prace realizowane by ły z funduszy so łeckich i przez pracowników zatrudnionych przez Urz ąd 
Gminy Swidwin. 
Drogi 
Przeprowadzono remont drogi gruntowej o d ługości 1,20 km dz. nr 284 obr. Przybys ław. 
Wykonawcą  prac była firma KRAMPE - REDŁO Sp. z o.o. za kwotę  ryczałtową  23.370 zł  brutto. 
W dniu 03.11.201 7r. zako ńczone zosta ły prace przy remoncie drogi gruntowo-brukowej o d ługo ści 
100 m w Smardzku. Wykonawcą  prac była firma Przedsi ębiorstwo Produkcyjno-Us ługowo-
Handlowe „Drokon Kazimierz Jasik" Spó łka Jawna z siedzibą  w Swidwinie za kwotę  ryczałtową  
57.566,98 zł  brutto. W ramach umowy wykonany zosta ł  odcinek drogi z kostki betonowej (poibruk). 
Realizacja remontu drogi finansowana jest ze środków finansowych Agencji Nieruchomo ści Rolnych 
w Szczecinie w kwocie 43.750,90 zł, pozostałe środki pochodzą  z funduszu so łeckiego so łectwa 
Smardzko. 
Dostarczona zosta ła szlaka do naprawy dróg gminnych (na terenie miejscowo ści Rusinowo, Bełtno, 
Miłobrzegi, Swidwinek, Niemierzyno, Smardzko, Kluczkowo). 
Zakupiono p łyty JOMB do remontu dróg na terenie miejscowo ści Krosino 240 szt., Bierzwnica 
kolonia 120 szt. i Stary Przybys ław 120 szt. 
Zakupiono z funduszy so łeckich so łectw Łąkowo i Oparzno podbudow ę  do naprawy dróg na kolonii 
Łąkowo i Goli Górnej 
Wykonano na drodze gminnej prace przy odwodnieniu drogi w Starym Przybys ławiu. 

Oświetlenie Gminy: 
Energa O świetlenie do końca 2017 r. zamontuje i uruchomi dodatkowe lampy na terenie Gminy 
(słupy już  stoj ą). Zamontowane zostan ą  nowe lampy w Starym Przybysławiu (skrzyżowanie z drogą  
wojewódzką) - 2 szt., Sliwnie (bud. 4, 5, 6) - I szt., Smardzku (bud. 1 i 2) - 2 szt., Lekowie (w stron ę  
Przymiarek) - 2 szt., Cieszyno (przy przystanku autobusowym) - 1 szt., Bystrzyna (wjazd do posesji 
ici 1D)-2 szt. 
Zamontowano nową  lampę  w Niemierzynie (dojazd do budynków nr 27, 28 i 29 oraz nowo 
powstałych działek budowlanych). 
Budowa o świetlenia w Kluczkowie (wyjazd w stron ę  Bierzwnicy do nowo powsta łych budynków) 
planowana jest do wykonania przez Energa O świetlenie do końca maja 2018 r. 

Remonty 
Wykonana została adaptacji cz ęści pomieszczeń  świetlicy wiejskiej w Rusinowie na gabinet lekarski, 
pomieszczenia po gabinecie lekarskim zosta ły sprzedane na lokal mieszkalny. 
Wykonane zostało nowe pokrycie dachowe z papy termozgrzewalnej wraz z napraw ą  kominów na 
dachu budynku mieszkalnego w Kl ępczewie nr 11. 
Ogłoszone było zapytanie ofertowe na remont stropu w budynku mieszkalnym w Krosinie nr 14, 
postępowania nie rozstrzygni ęto ponieważ  złożona oferta znacznie przewy ższała zaplanowaną  przez 
Zamawiaj ącego kwotę  na realizacj ę  zamówienia. Ponowne og łoszenie zapytania ofertowego 
planowane jest na początku 2018 roku. 
Place zabaw 
Wykonane zostały roczne przegl ądy placów zabaw wraz z usuni ęciem usterek. 
Zamontowano w miejscowo ści Lipce w ramach funduszu so łeckiego sołectwa Oparzno dodatkowe 
zabawki: hu śtawka ważka na sprężynie, karuzela tarczowa ze stolikiem i ławkami. 
Zamontowano w miejscowo ści S ława w ramach funduszu so łeckiego zabawki: 

a) wieżę  krzyżową  ze ślizgiem 
b) bujak na sprężynie 
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c) huśtawkę  metalową  podwójną  
d) równoważnię  
e) 2 szt. ławek z bali z oparciem 

Zakupiono i zamontowano 3 elementy si łowni zewnętrznej w miejscowo ści Rogalino w ramach 
funduszu sołeckiego. (Elementy si łowni zewnętrznej: Potrójny (wahad ło + biegacz + twister), 
orbitrek, steper). 

Przystanki autobusowe 
Wymieniono pokrycie dachowe na przystankach autobusowych w miejscowo ściach Stary 
Przybysław, Swidwinek, Oparzno, Kowanowo, Z ąbrowo i na dwóch przystankach w Berkanowie. Z 
przystanków zdemontowane zosta ły pokrycia dachowe z p łyt azbestowych a w ich miejsce 
zamontowano pokrycie dachowe z blachy trapezowej oraz zamontowano nowe wiatrownice z blachy 
powlekanej. 
Zakupiono nową  wiatę  przystankową  do miejscowo ści Łąkowo. 
Inwestycja na 2018 rok 

Gmina Swidwin uzyskała dofinansowanie na „Budow ą  placu rekreacyjno- sportowego wraz z 
budową  boiska wielofunkcyjnego w Bierzwnicy" na dzia łkach nr 12 i 69/2 w ramach poddzia łania 
19.2. „Wsparcie na wdra żanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez 
społeczność" obj ętego PROW na lata 2014-2020. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, co było robione na drodze w Starym Przybys ławiu? 

Pan Jaros ław Sawicki odpowiedział , że firma wyprofilowała drogę , a tam gdzie było najgorsze 
błoto nawieziono podbudowę . Zrobiono odcinek o długości 1200 m. Na to by ło zapytanie ofertowe i 
koszt wyniósł  23 tys. zł . 

Pan Henryk Mich zapytał  o drogę  Rusinowo-Kłośniki, na której są  uskoki pomiędzy płytami o 
szeroko ści 1-5 cm. 

Pan Jaros ław Sawicki odpowiedział , że dwa razy by ła wzywana firma do usuni ęcia usterek, ale bez 
efektu. W styczniu wys łane będzie ostateczne wezwanie, ajak nie to obowi ązuje gwarancja bankowa 
jako rękojmia. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że firma broni się  tym że jest gwarancja bankowa, która jest 
na koncie gminy, oni maj ą  okres gwarancji i twierdzą, że w okresie gwarancyjnym to zrobi ą . W inny 
sposób nie można ich zmusi ć . Dlatego otrzymaj ą  jeszcze jedno ostateczne pismo, a wtedy mo żna 
ewentualnie rozdysponowa ć  gwarancje bankowe i pokry ć  koszty naprawy przez inn ą  firmę . 

Pan Henryk Mich zapytał  o przejazd przy cmentarzu na drodze wojewódzkiej. Po opadach śniegu, 
woda lała się  na pierwszą  drogę  gminną  omijała przepust pod drog ą  i leciała na drugą  drogę  gminną , 
która wychodzi do szko ły. Kierownik ze S ławoborza, który tam przyjecha ł  stwierdzi ł , że zjazdy 
należą  do gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że widać  iż  pisma przynios ły jakiś  efekt, bo 
przynajmniej kto ś  przyjechał . Ze strony gminy dzia łania są  podejmowane, ale nic wi ęcej nie można 
zrobić . 

Pani Agnieszka Tokarska poprosi ła o przyjazd na koloni ę  i zobaczenie przepustu na drodze nr 60, 
gdzie płyta zapada si ę  coraz bardziej, bo mo żliwe, że gdzie ś  ten przepust jest zerwany. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy wszystkie remonty dróg, które by ły 
planowane na początku roku zostały wykonane? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie wszystko było zrobione. Zostały zakupione 
płyty Jumbo do gospodarstwa Pana S . Zostan ą  dokończone p łyty jumbo w Przybys ławiu 
oraz w styczniu będą  położone przy byłej szkole w Kluczkowie, natomiast pozosta łe to tylko doraźne 
działania oraz bieżące naprawy. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy wyjaśniona została sprawa drogi w Cieszynie, któr ą  orał  Pan 
G 	? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że z Sądu żadne informacje nie przysz ły, 
prawdopodobnie sprawa jest w toku. 

Pani Maria Siminiecka zapytała, czy te płyty z odzysku do Pana S~ to on sam zakupi ł? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to były płyty z odzysku z Krosina, a on sam je 
przewiózł  i sam układał . 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy zarząd dróg odpisał  w sprawie chodników i p łyt 
chodnikowych? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że żadne pismo nie wpłynęło i nie wie, czy sprawa 
stawała na zarządzie powiatu czy nie. Wójt doda ł , że z nieoficjalnych wiadomo ści wie, że w 
budżecie powiatu zostało uj ęte 170 tys. zł  na zakup materia łów, ale jak to zostanie podzielone nie 
wie. Wójt zaproponowa ł  Dyrektorowi PZD, by rozpatrywa ć  to pod względem włożonego wkładu 
przez gminy, czyli gdy gmina daje robocizn ę  to żeby proporcjonalnie do poniesionych nak ładów 
były rozdzielone pieniądze na materia ł . Czy to uzyska akceptacj ę  nie wiadomo, ale jeszcze nie ma 
odpowiedzi ile gmina dostanie i na jakie drogi. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy grupa robocza b ędzie w przysz łym roku? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że chce utworzyć  taką  grupę , ale nie wie czy będą  
chętni. Dodał , że z 38 osób poni żej 30 roku życia tylko jedna osoba wyrazi ła chęć  pracy. 

Ad 2. Analiza projektu budżetu na 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Panią  Renatę  Kamińską  
Skarbnik Gminy Swidwin. 

Pani Renata Kamińska szczegó łowo omówiła projekt budżetu Gminy Świdwin na 2018 rok 
(Załącznik nr 1). 
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Ad 3. Plan pracy Rady Gminy Świdwin na 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała, aby plan pracy Rady na 2018 r. 
pozostał  taki sam jak w roku bie żącym, ponieważ  główne tematy zawarte s ą  w planie, a gdy wyjdzie 
jakaś  bieżąca potrzeba wtedy temat zostanie do łożony do planu. Radni nie wnieśli innych propozycji 
do planu pracy. 

Ad 4. Omówienie projektów uchwal na XL/2017 Sesj ę  Rady Gminy Świdwin 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że na najbliższą  Sesj ę  Rady Gminy 
zostały zaplanowane cztery projekty uchwa ł . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawi ła projekt uchwa ły: 

- uchwala w sprawie przekazania skargi wed ług właściwo ści 

Następnie Przewodnicząca wyjaśniła, że do Wójta Gminy wp łynęła skarga na Sekretarz Gminy 
odnośnie nie wydania za świadczenia o zameldowaniu na pobyt sta ły, która zosta ła przekazana do 
Rady Gminy. Przewodnicz ąca przekaza ła skargę  Komisji Rewizyjnej. Otrzymano opini ę  radcy 
prawnego zgodnie z któr ą  skarga musi zostać  przekazana wed ług właściwości Wójtowi Gminy 
Swidwin, ponieważ  trwa postępowanie administracyjne i skarga jest przekazana do organu przed 
którym toczy si ę  postępowanie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Panią  Renatę  Kamińską  Skarbnik 
Gminy o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały: 

- uchwa ła w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2017 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, dlaczego jest zmniejszenie wydatków na 
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich? 

Pani Renata Kami ńska odpowiedziała, że była planowana kwota 1.373.000 z ł  na całość  inwestycji 
według kosztorysu, a po przetargu kwota okaza ła się  dużo niższa. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy wyja śniła się  sprawa odno śnie zmniejszenia subwencji? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że sprawa toczy si ę  dalej i prawdopodobnie zako ńczy 
się  sądem. Gmina czeka na odpowiedz' z Ministerstwa na kolejne pismo z łożone na wniosek Pani 
Prezes ZETO. Dla gminy b ędzie to argument w s ądzie, że zrobi ła wszystko co by ło możliwe, żeby 
nie pozywać  ZETO do sądu. 

Pani Skarbnik dodała, że gmina wystąpiła z nadziej ą, bo do 8 grudnia br. był  podział  rezerwy, ale 
nie ma odzewu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, co to są  za przesuni ęcia w dziale 900? 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że dotyczą  one pracowników interwencyjnych. Doda ła, że wydatki mogą  
być  mniej sze, ale wydatki muszą  być  zaplanowane na równi z zaanga żowaniem środków. 

- uchwala w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Świdwin na rok 2018 

- uchwa ła w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na 
lata 2018-2025 

Ad S. Sprawy bieżące 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że na ostatniej komisji pyta ła o rozwalaj ącą  się  stolarnię  w 
Klępczewie. Zapyta ła, czy co ś  już  wiadomo w tej sprawie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nic nie wie na ten temat. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, na jakim etapie jest projekt rewitalizacji? 
Wiadomo, że są  poprawki, na które wyznaczono 30 dni. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że wczoraj przyszedł  mail o wyrażeniu zgody na 
składanie poprawek, natomiast nie otrzymano jeszcze informacji dotycz ącej wydłużenia okresu 
składania wniosków. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała do kiedy zosta ł  przesuni ęty termin składania 
poprawek? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że prawdopodobnie 28 stycze ń  2018 r., ale nie jest 
pewien. Wójt poprosi ł , by na salę  posiedzeń  przyszed ł  Pan Grzegorz Markiewicz, który zajmuje si ę  
sprawą . 

Na salę  posiedzeń  wszedł  Pan Grzegorz Markiewicz. 

Pan Grzegorz Markiewicz poinformował , że telefonicznie uzyska ł  informacj ę , że do końca stycznia 
2018 r. zostanie przed łużony termin na składanie poprawek do Lokalnego Programu Rewitalizacji, a 
w dniu dzisiejszym dzwoni ła osoba z działu wdrażania programów z pytaniem do kiedy gmina chce 
przedłużyć  termin składania wniosków. Propozycja kilku gmin jest taka, by by ło to do końca marca 
2018 r. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy znana jest data kiedy b ędzie rozstrzygni ęty konkurs na 
oczyszczalnie ścieków? 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy będzie ponawiany wniosek na termomodernizacj ę  szkoły w 
Oparznie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to był  jedyny nabór na termomodernizacj ę  w tej 
unijnej prognozie finansowej. Niestety Gminie Swidwin zabrak ło 8 punktów i znajduje się  na liście 
rezerwowej. Minimalne s ą  jednak szanse, że co ś  dostanie, bo przed ni ą  jest Koszalin, który z łożył  
wniosek na 7,5 mln zł, więc na rezerwę  nie ma co liczy ć . Gmina szuka innych mo żliwości, stąd też  
już  dwukrotna wizyta Pani Pose ł  w Oparznie. W RPO wi ęcej środków na termomodernizacje nie ma. 
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Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy gdyby wchodzi ły jakieś  programy z innych funduszy, to czy 
gmina będzie się  o nie starała? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że pierwszy to Narodowy Fundusz Ochrony 
Srodowiska, z tym że tam są  zupełnie inne formy dofinansowania. Natomiast sala sportowa by ć  
może z Ministerstwa Sportu. 
Następnie Wójt odpowiedział  Pani Iwonie Piotrowicz na pytanie odno śnie terminu rozstrzygni ęcia 
wniosków na kanalizacje. Stwierdzi ł , że nikt nie potrafi na to odpowiedzie ć , bo w założeniach 
regulaminu było ustalone, że do 31 grudnia br., ale okres naboru wniosków zosta ł  wydłużony i 
prawdopodobnie w marcu mo że być  rozstrzygni ęcie. Nie ma terminu dookre ś lonego w RPO. 

Pan Henryk Mich powiedział , że na poprzedniej sesji zg łosił  sprawę  drogi Rusinowo-Kowanowo, 
jednak do tej pory nikt z zarządu dróg się  tam nie pojawił . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że nie chce wypowiadać  się  za Powiatowy Zarz ąd Dróg, 
bo kopia pisma które radny skierowa ł  do Wita została przekazana Dyrektorowi PZD. Dyrektor 
stwierdzi ł  że nie widzi potrzeby organizowania zebrania, bo rów który tam jest spe łnia wymogi. 
Natomiast obieca ł , że przejedzie się  osobi ście i sprawdzi, czy są  gdzie ś  zatory wodne. 

Pan Henryk Mich zgłosił  wolny wniosek, żeby w trybie natychmiastowym Komisja Rolnictwa 
pojechała na tę  drogę  i ją  zobaczyła. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy do programu rewitalizacji który by ł  
uchwalony zaproponowano jakie ś  dodatkowe projekty, bo kilka z nich odpad ło? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że wypadło 13 inwestycji które by ły zaplanowane, 
natomiast nie proponowano nowych projektów, a gmina ma nanie ść  poprawki. Wypadły wszystkie 
projekty zaproponowane poza terenami zdegradowanymi. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że słyszała iż  odbyło się  jakieś  spotkanie odno śnie 
rewitalizacji, zapytała o co chodzi ło? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że spotkanie dotyczy ło działania 9.3 
Wspieranie rewitalizacji fizycznej, gospodarczej i spo łecznej ubogich spo łeczno ści i obszarów 
miejskich i wiejskich. 

Pani Bożena Wieczorek poprosiła, aby przesyłano do stowarzyszeń  informacje, jak mia ło to 
miejsce za poprzedniego pracownika. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że do wspó łpracy z organizacjami i stowarzyszeniami 
wytypowana zosta ła Pani Izabela Zawojska, która ma lepszy kontakt z so łtysami z racji 
zajmowanego stanowiska pracy. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy w razie czego osoba odpowiedzialna za pozyskiwanie 
funduszy unijnych w gminie mogłaby pomóc w napisaniu wniosków? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że jeżeli będą  takie możliwości to tak. Natomiast w 
pierwszej kolejno ści pracownik ma za zadanie opracowywa ć  wnioski gminne, a jeżeli one będą  
napisane to na pewno będzie w stanie pomóc so łtysom. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała na jakim etapie jest wniosek mieszkańców 
dotyczący budynku komunalnego obok byłej mleczarni w K łuczkowie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że tę  sprawę  prowadziła Pani Anna Pietryka, która 
jest teraz nieobecna. Wójt poprosi ł  mieszkańców o zaczekanie do powrotu Pani Kierownik. Na dzie ń  
dzisiejszy sprawa jest zawieszona. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy by ła podejmowana uchwa ła, która mówi o tym że można 
odrobić  zaległości czynszowe? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że było wydane zarz ądzenie, które daje mo żliwość  
odpracowania zaleg łości czynszowych osobom znajduj ącym się  w trudnej sytuacji. Natomiast je żeli 
kto ś  podchodzi lekceważąco do sprawy to wcale nie ma obowi ązku skierowania go do odpracowania 
tego czynszu. Osoba taka musi mieć  decyzj ę  Wójta i na tej podstawie so łtys nadzoruje czas pracy tej 
osoby. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak złożyła radnym życzenia zdrowych, spokojnych i 
rodzinnych Swiąt Bożego Narodzenia. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki także złożył  najlepsze życzenia świąteczne. Życzył  zdrowych, 
spokojnych Swiąt bez stresu i zmartwie ń , aby był  to czas odpoczynku w rodzinnym gronie. 

Ad 6. Wolne wnioski 

Wolnych wniosków nie zg łoszono. 

Na tym porządek obrad zosta ł  wyczerpany. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak ogłosiła posiedzenie komisji za zakończone. 

Przewodnicząca Rady 

"An a  Olejniczak 
Protokołowała: 

Fzabela Zlwojska 


